
 
                                                               

 
Poštovani, 
 
ulažemo demanti na priopćenje Ministarstva poljoprivrede o prosvjedu u Drnišu. 
 
Sve što smo izjavili, u potpunosti stojimo iza toga i istinito je. 
 
1. Što se tiče zabrane držanja stoke na selima, i Vi ste pisali o tome, prošle godine je to 
bio slučaj Gorana Brkića iz Gradine kod Šibenika. 
Po Zakonu o komunalnom redarstvu je zabranjeno držanje stoke u selima, a čak neke 
općine poput otoka Lastova, općine Matulji i drugih, donijele su zakon o zabrani 
držanja stoke na nivou cijele općine. 
Imamo primjere poljoprivrednika koji su dobili kazne zbog toga i naloge o premještanju 
stoke (Goran Brkić, Svemir Tadić). 
U drugim EU zemljama, farme su uz škole, dječje vrtiće, trgovačke centre, ljudi 
nesmetano žive i rade. Francuska je zaštitila tradicionalni način života i rada svojih 
seljaka, a Hrvatska ga uništava!! 
 
2. Što se tiče klanja na gospodarstvima i prodaje domaćeg mesa, ono je zabranjeno, 
osim za janjce koji se kolju za vlastite potrebe, a janjce za prodaju zabranjeno je klati 
na gospodarstvu, kao i ostale domaće životinje. 
Ako veterinarski inspektor zatekne klanje na gospodarstvu, oduzima Vam meso i piše 
vam drakonske kazne. Jednom poljoprivredniku je oduzeto tele koje je zaklao za 
vlastite potrebe, te je dobio kaznu preko 2000 eura. 
Na taj način se tjera ljude na crno tržište. 
 
Točno je da nas se tjera da vršimo klanje u klaonicama koje su nam udaljene po 50 
km. Potpora za ovcu iznosi 7 eura, a klanje u klaonici za jedno janje je 15 eura. Gdje je 
tu logika? 
Naš poljoprivrednik iz Metkovića mora voziti tele ili janje u Šestanovac u klaonicu, a ne 
smije meso voziti natrag u vozilu nego mora imati specijalizirano vozilo za prijevoz 
mesa. 
Mnogi poljoprivrednici nemaju ni vozačku dozvolu, a kamo li specijalizirano vozilo za 
prijevoz mesa. U svakom slučaju ne smijemo legalno prodavati meso osim ovlaštenim 
trgovcima. 
U drugim zemljama članicama poljoprivrednicima se dozvoljava klanje na 
gospodarstvima u mini klaonicama za vlastite potrebe ili prijenosnim klaonicama. 
Kod nas se to brani kako bi se pogodovalo uvoznoj mafiji. 
 



3. Što se tiče zabrane motike, to je nažalost istina, u ekološkoj proizvodnji zabranjuje 
se motika za obrađivanje zemlje. 
 
4. Što se tiče zabrane proizvodnje sira na tradicionalan način, i to je istina. 
Ostale Europske zemlje su dozvolile proizvodnju na tradicionalan način, u planinskim 
kolibama, u pećinama, dok nam naši zakonodavci uvjetuju gradnju moderniziranih 
objekata sa dosta visokim uvjetima gradnje i opremanja objekata za sirenje, učestale 
su kontrole, tjedno i po dva puta, pa zbog toga ljudi odustaju od legalne proizvodnje i 
nažalost prisiljeni su proizvoditi na crno. 
To se također radi da bi se pogodovalo uvoznoj mafiji. 
 
5. Što se tiče zabrane ispaše, kažnjavanja poljoprivrednika i pošumljavanja, također ste 
i Vi pisali o tome. 
Hrvatske šume su utužile poljoprivrednike koji su morali plaćati sudske kazne, jer su im 
krave pasle travu. 
Jedan naš član je zbog toga morao u zatvor, jer nije mogao platiti kaznu. 
Hrvatske Šume nam pošumljavaju stoljetne pašnjačke površine, postavljale su table 
upozorenja da je određena površina pod video nadzorom i da je zabranjena ispaša. 
Hrvatske šume su prisiljavale i reketarile poljoprivrednike da prisilno plaćaju korištenje 
zemljišta, što je Sud proglasio nezakonitim i naložio obeštećenje poljoprivrednicima. 
Što se tiče našeg predsjednika netočno je da je najveći posjednik šumskog zemljišta, 
netočni su iznosi potpora i nezakonito su mu oduzeta sredstva na temelju lažnih i 
nezakonitih kontrola. On je nažalost samo jedan u nizu koji je oštećen zbog 
nezakonitog postupanja kontrolora APPRRR. 
O svemu su obaviještene institucije i podnesene su odgovarajuće kaznene prijave 
protiv određenih osoba. 
 
Zanimljivo je da se Ministarstvo nije očitovalo o našim navodima da su nezakonito, tj. 
bez postupka javne nabave naručili i platili Sustav nadzora korištenja poljoprivrednih 
površina (monitoring) od firme KING ICT, i da sustav nema potrebnu dozvolu za rad. 
Još ne znamo koliko je plaćen. 
Zašto su lagali o monitoringu? 
Antun Vujić je javno izjavio da je monitoring izradila Agencija, da nije koštao ništa i da 
je jedan od najpouzdanijih u Europi, a ništa od toga nije istina. Opet se radi o pranju 
europskih sredstava. 
Zašto sustav nadzora očitava kontradiktorne rezultate korištenja zemljišta iz dana u 
dan, iz sata u sat, ako se radi o najpouzdanijem sustavu u Europi? 
Zašto su u AGRONET-u stare slike poljoprivrednih površina? 
Očito je da ministarstvo poljoprivrede i Agencija manipuliraju rezultatima korištenja 
poljoprivrednih površina sa ciljem da uskrate isplatu potpora poljoprivrednicima i 
odugovlače isplatu da dobiju na vremenu jer su sredstva potpora koja su trebala biti 
isplaćena za avans, potrošena u neke druge svrhe. 
Samo za mandata ministrice Vučković, iselilo je 100 000 ljudi, ugašeno je 15 000 OPG-
ova, ove godine nam je pala domaća proizvodnja za 10%. 
Ministrica je neprekidno u aferama oko pogodovanja i dodjeli abnormalnih iznosa iz 
mjera  EU fondova korporacijama, umjesto malim OPG-ovima i zbog toga Europski 
istražitelji provode istrage. 
Ministrica Vučković je po nalogu određene interesne skupine uništila stočarstvo na 
krškim područjima. 



Ugrozila je i nacionalnu sigurnost jer je štetnom politikom iselila stanovništvo i na taj 
način ostavila ogroman prostor bez ljudi. 
Ona je najveća elementarna nepogoda koja je zadesila hrvatsku poljoprivredu. 
Svojim nečinjenjem je napravila ogromnu štetu Republici Hrvatskoj i njenim građanima. 
Za vrijeme pregovora o EU proračunu za poljoprivredu pristala je da nam se dodjele 
mrvice, a mogla je kao Mađarska i Poljska staviti "veto" na EU proračun i zatražiti 
dodatna sredstva za hrvatsku poljoprivredu kako bi sa tim sredstvima aktivirala 
zapušteno poljoprivredno zemljište u svrhu povećanja domaće proizvodnje. 
Nije htjela unatoč našim prijedlozima, jer vodi politiku pogodovanja korporacijama i 
uvoznom lobiju. 
Četiri godine pregovaramo i ukazujemo na loše, štetne i nezakonite pravilnike i uredbe, 
a ona ih ne želi mijenjati, nego još i dalje piše i donosi još gore i gore pravilnike koji 
uništavaju selo i poljoprivredu diljem Hrvatske. 
 
Hrvatska je u ovih 7 godina uskratila isplate potpora svojim poljoprivrednicima za više 
od 600 milijuna eura i na taj način ih direktno onemogućila da budu proizvodno 
konkurentni sa svojim proizvodima, u odnosu na druge poljoprivrednike EU. 
 
ODGOVORNO TVRDIMO DA SU POLJOPRIVREDNICI DILJEM HRVATSKE ŽRTVE 
KAZNENIH DJELA KOJA SU NAD NJIMA POČINILE ODGOVORNE OSOBE 
MINISTARSTVA POLJOPRIVREDE, AGENCIJE ZA PLAĆANJE I HRVATSKIH ŠUMA. 
POZIVAMO INSTITUCIJE DA IZVADE IZ LADICA NAŠE KAZNENE PRIJAVE, DA 
OBRIŠU PRAŠINU SA NJIH I DA IH KONAČNO UZMU U RAD. 
 
S poštovanjem, 
 
Udruga Hrvatski krški pašnjaci 
 
prilog:  
-fotografije 
 

Drniš, 03. prosinca 2023. 
 
 
 
 

 
 


